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Constituirea noilor organe locale
de partid şi de stat

Zilei* acestea continuă să aibă loc adunări ale comuniştilor şi de
putaţilor pentru constituirea comitetelor comunale de partid şi a 
consiliilor populare respective. Aceste adunări marchează un eveni
ment important în viaţa comunelor noastre, eveniment prin care se 
definitivează organizarea teritorial-administrativă, aplicîndu-se una 
din hotărîrile adoptate de Conferinţa Naţională a P.C.R. La adu
nări, care au un pronunţat caracter de lucru, iau parte membri ai 
biroului Comitetului judeţean de partid şi membri ai comitetului 
executiv al Consiliului popular judeţean provizoriu Sibiu.

C u  f o r ţ e  u n i t e
Loamneşul cuprinde astăzi, în 

noua formă organizatorică adminis- 
trativ-teritorială, şase sate ale foste
lor comune Loamneş, Alămor şi 
Armeni. Comuna are o populaţie 
de aproape 6 OOO de locuitori şi 
dispune de o puternică bază mate
rială: 3 cooperative agricole de pro
ducţie cu aproape 8 500 hectare te
ren agricol, din care peste 60 la 
sută este teren arabil; pe teritoriul 
ei sínt şase şcoli de cultură gene
rală, tot atîtea cămine culturale, 
zece unităţi de aprovizionare şi des
facere ale celor două cooperative 
de consum, trei dispensare medicale, 
două oficii P.T.T.R., o staţie C.F.R. 
etc.

Toate acestea au fost scoase în 
evidenţă cu ocazia adunării activu
lui de partid şt a deputaţilor pentru 
constituirea comitetului comunal de 
partid şi a consiliului popular. Atit 
prin materialul prezentat de Gheor- 
gbe Tudor, secretarul comitetului de 
partid, cît şi în cuvîntul partici
panţilor la discuţii s-a subliniat că 
constituirea acestei mari comune 
(printre primele cinci din judeţul 
nostru) creează largi perspective de 
folosire raţională a bazei materiale 
existente. Este asigurat cadrul — 
forţa unită a celor aproape 400 de 
comunişti, a deputaţilor şi a tuturor 
locuitorilor comunei 1— valorificării 
largi a posibilităţilor de creştere a 
producţiei agricole, de îmbunătăţire 
* activităţii în toate domeniile vieţii 
sociale.

„Bogăţia acestor sate a constat 
întotdeauna — arăta, printre altele, 
în cuvîntul său Traian Bichiş, direc
torul Şcolii generale din Haşag — 
din creşterea animalelor. Unirea e- 
forturilor comune ale celor trei coo
perative agricole, găsirea celor mai 
bune soluţii de asigurare a furajelor 
atît cantitativ cît şi calitativ, a 
unor surse de apă, în special în pă
şuni, sínt doar cîteva cerinţe care 
pot fi îndeplinite şi care să ducă 
uşor la creşterea şi îngrijirea unui 
număr de cel puţin 5 000 taurine în 
cele şase sate“.

Costică Presecan, primarul comu
nei, în cuvîntul său arăta: „Este 
necesar ca noi, comuniştii, deputaţii 
să ne punem întreaga capacitate de 
muncă în slujba bunului mers al 
activităţii economice, politice, so- 
cial-culturale şi edilitar-gospodăreşti. 
Succesul va depinde de abnegaţia cu 
care vom munci, constituind un 
exemplu demn de urmat pentru 
masa de cetăţeni, pe care să o mo
bilizăm la toate acţiunile ce le în
treprindem. Consider, ţinînd cont 
de numărul mare al populaţiei, că 
este necesar în viitor să construim 
în comuna noastră un microspital, 
care să fie încadrat cu cadre medi
cale cu două-trei specialităţi de 
bază“.

„Propun a se uni echipele de 
construcţii din toate cooperativele 
agricole — relata Nicolae Ranf, şe
ful echipei de construcţii de la 
C.A.P. Loamneş. Numai aşa, uniţi,

şi printr-o dirijare şi bună organi
zare a muncii noastre vom putea 
termina la vreme magaziile şi sai
vanele din C.A.P., căminele cultu
rale de la Armeni şi Sădinca şi alte 
lucrări edilitare“.

Mai mulţi vorbitori, printre care 
profesoara Florica Bratu, din Ar
meni, învăţătorul loan Olteanu, din 
Haşag, Zaharia Vasiu, preşedintele 
C.A.P. Alămor, s-au referit la legea 
privind folosirea raţională a pămân
tului, la perspectiva dezvoltării în
văţământului in comună, la necesi
tatea desfăşurării unei susţinute ac
tivităţi culturale, la înfăptuirea unor 
lucrări gospodăreşti şi de înfrumu
seţare a fiecăruia din cele şase sate.

în încheierea lucrărilor adunării a 
luat cuvîntul tovarăşul Nicolae 
Gavrilescu, prim-secretar al Comi
tetului judeţean de partid, preşedin
tele Consiliului judeţean provizo
riu Sibiu.

„Această adunare — a arătat prin
tre altele vorbitorul — prin care se 
încheie noua organizare administra- 
tiv-teritorială, înfăptuindu-se una 
din hotărîrile însemnate adoptate de 
Conferinţa Naţională a partidului 
nostru cu privire la perfecţionarea 
conducerii vieţii sociale, constituie 
un eveniment de mare importanţă 
pentru locuitorii comunei Loamneş. 
Noua formă de organizare adminis- 
trativ-teritorială este o formă îmbu
nătăţită care trebuie să ducă impii-
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O p t i m i s m  

î n  n o i l e  

p e r s p e c t i v e
Luni după amiază, în sala • cămir 

nului cultural din Nocrich, a avut 
loc un eveniment de mare însemnă
tate: constituirea comitetului comunal 
de partid şi a consiliului popular co
munal. Adunarea comuniştilor şi de
putaţilor din cele cinci sate — No
crich, Hosman, Ghijasa de Jos, Fofcl- 
dea şi Ţichindeal, care alcătuiesc, 
în noua formă de organizare, comuna 
Nocrich — şi-a exprimat satisfacţia 
şi adeziunea deplină faţă de hotărî
rile partidului, faţă de politica sa în
ţeleaptă.

După alegerea noilor organe de 
partid şi de stat, s-a făcut, într-o 
atmosferă de lucru, o amplă analiză 
a rezultatelor obţinute pină în pre
zent, insistîndu-se în mod deosebit 
asupra sarcinilor imediate şi de pers
pectivă privind accelerarea ritmului 
de dezvoltare a activităţii economice, 
social-culturale şi ediltar-gospodăreşti.

„In actuala configuraţie — a spus 
secretarul comitetului de partid, Du-

P r i v i n d  c u  î n c r e d e r e  

î n  v i i l o r
Cei peste 110 comunişti şi deputaţi din 

Micăsasa şi satele Ţapu şi Cheslăr au 
participat la un eveniment deosebit în 
viaţa comunei, constituirea comite
tului de partid, a consiliului popular 
comunal, alegerea comitetului execu
tiv şi a comisiilor permanente. Cu 
acest prilej, tovarăşul loan Ignat, 
secretarul comitetului de partid, a 
prezentat spre dezbatere sarcinile co
muniştilor, deputaţilor şi ale cetăţe
nilor pentru întărirea muncii de par
tid şi dezvoltarea economică şi edi- 
litar-gospodărească a comunei. Din 
materialul prezentat au reieşit reali
zările obţinute de locuitorii comunei, 
de unităţile socialiste şi instituţiile de 
aici. Comuna Micăsasa este o locali
tate dezvoltată din punct de vedere 
economic. Cooperativa agricolă de

producţie, a cărei suprafaţă se întinde 
pe 4 800 hectare, an de an a obţinut 
rezultate bune în creşterea continuă 
a producţiei agricole. Ferma agricolă, 
instituţiile social-culturale, printre 
care două cămine culturale, patru 
şcoli generale, cooperativa de consum 
cu 8 unităţi comerciale şi două de 
deservire a populaţiei, oferă posibili
tăţi largi de dezvoltare în continuare 
a comunei. De aceea preocuparea 
principală va fi orientată spre des
coperirea şi valorificarea resurselor 
locale, în scopul ridicării potenţia
lului economic al comunei, pentru 
asigurarea unei repartizări mai judi
cioase a forţei de muncă. Valorifi
carea deplină a fondului funciar va
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Un utilaj de mare productivitate la sectorul de tăbăcărie minerală al 
Fabricii de încălţăminte şi piele — Agnita: presă pentru imprimarea feţei 

picilor finite, tn 8 ore această maşină prelucrează 450 piei
Foto: Fr. NUSS

Sibiul va avea

LEGĂTURI
TELEFONICE
INTERURBANE
AUTOMATE

Noua aripă a clădirii Oficiului mu
nicipal P.T.T. Sibiu, fiind în faza 
de finisare, va intra în curînd în 
exploatare.

Mulţi dintre sibieni, poate, nu ştiu 
că extinderea construcţiei respective 
a fost determinată de planul de ex
tindere a automatizării legăturilor te
lefonice interurbane, în care, alături 
de alte 12 oraşe din ţară, este inclus 
şi oraşul Sibiu.

Se ştie că în prezent legăturile tele
fonice interurbane se fac la cerere, 
prin intermediul telefonistelor din 
centrală. Obţinerea unei legături du
rează destul de mult timp, datorită 
lipsei de circuite în anumite direcţii 
sau numărului lor insuficient faţă de 
cereri. De asemenea, uneori audiţia 
pe aceste circuite este slabă, iapt 
care produce nemulţumirea publicului 
solicitator de convorbiri. Au fost şi

Ţ i-a i n o ta i
d o r in ţe le  c u m p ă r ă to r i lo r ?

Cererea de consum e neglijată 
în aprovizionare trebuie să excludem favoritismul 
Din 110 articole solicitate s-au primit doar 40 
Firescul... nefiresc...

Săptămîna trecută am fost martorul 
unui dialog purtat între o bătrînică 
şi gestionarul de la magazinul Meta- 
lo-chimice din Sălişte. Femeia ţinea 
în mină o lampă de gătit cu petrol 
şi rupîndu-i-se o piesă a acestui 
obiect casnic, a dorit s-o înlocuiască 
cu alta. Dar mare i-a fost surprinde
rea cînd gestionarul i-a răspuns franc 
că „nu există piese pentru schimb“ 
„Şi ce să fac atunci?" — l-a întrebai 
Maria Goia. „Să vă cumpăraţi una 
nouă“ — zise gestionarul. „Dar bine, 
omtd lui dumnezeu, să-mi cumpăr în 
fiecare săptămînă alta?" „Eu tiu ani 
ce să vă fac“ — a completat iarăşi 
responsabilul unităţii. Şi nemulţumită 
femeia a plecat. . .

Astfel de cazuri în care oamenii 
să nu găsească mărfurile dorite am 
mai întîlnit de multe ori. Şi atunci 
ne-am pus următoarea problemă. Se 
vorbeşte mereu de studiul cererii de 
consum a populaţiei, de aproviziona-

tea cooperativelor, a tuturor unită
ţilor de desfacere, tocmai ca urmare 
a acestui studiu. Oar« aşa să fie? Nu 
cumva aceasta e doar o indicaţie ne
respectată? Iată de ce, pentru a ne 
convinge dacă într-adevăr este stu-

Raid
anchetă

diată cererea de consum a populaţiei, 
am întreprins un raid prin cîteva co
mune ale judeţului.

Primul popas l-am făcut la Mercu- 
rea Sibiului. In magazinul Metalo- 
chimice cooperatoarea Iutta Hermann 
tocmai îi reproşa gestionarului Traian 
Fleşeriu faptul că din unitatea lui 
lipseşte de o săptămînă Alba lux şi 
Periau. „De douăsprezece zile caut 
mereu. De ce nu aduceţi?“ „Eu am 
făcut comanda, dar n-am primit“ — 
i-a răspuns responsabilul magazinului. 
Şi intr-adevăr din această unitate 
lipseau şi alte articole importante cum 
ar fi: lămpi de gătit rapid, cărucioa
re pentru copii, stropitori pentru 
grădini de zarzavat, sonerii pentru 
biciclete, mături eţc.

Fiecare unitate de desfacere are un 
caiet pentru studierea cererii de con
sum a populaţiei. Documentul cu
prinde, printre rubrici, data, denu
mirea mărfii solicitate de consumatori, 
specificaţia de amănunt privind: nu
mărul, talia, mărimea, lăţimea, cu
loarea, modelul, tipul etc.

Şefii de unităţi au datoria de a

completa zilnic aceste caiete şi pe 
baza lor, la sfîrşitul săptămîtiii, să 
facă nota de comandă. Necazul este 
că aproape toţi gestionarii cu care 
am stat de vorbă au neglijat comple
tarea caietului de studiere a cererii. 
„In şedinţă ni s-a spus să nu-l mai 
completăm, căci ne repetam în unele 
cazuri“ — ne declara responsabilul 
magazinului de Textile-încălţăminte 
din ’ Mercurea Sibiului,, tovarăşul 
Gheorghe Todie. Dînsul nu comple
tase caietul din 28 martie deşi din 
unitate îi lipseau unele, articole de 
strictă necesitate pentru locuitorii co
munei, . ,

Acelaşi lucru l-am găsit şi la ma
gazinul alimentar.. Registrul cererii 
de consum n-a fost completat din

(Continuare în pag. a ITI-a)
AL. SOMEŞANU

cazuri cînd, calamităţi naturale au 
dus la deteriorarea şi avarierea tra
seelor aeriene de fire telefonice. Alte
ori, datorită calamităţilor, s-au între
rupt parţial comunicaţiile într-o di
recţie sau alta.

Toate aceste neajunsuri capătă o re
zolvare prin automatizarea interur
bană, deoarece aproape toate legăturile 
magistrale au fost introduse .în cable 
subterane. S-a mărit numărul de cir
cuite în direcţiile care se automatizează, 
astfel incit pentru obţinerea unei le
gături, timpul de aşteptare este de 
ordinul a 20—4Ct secunde.

Procedeul de obţinere a unei legă
turi este foarte simplu: la discul apa
ratului se formează un prefix de 3 
cifre urmat de cifrele numărului abo
natului (corespondentului) cerut. Pen
tru Bucureşti se formează numai două 
cifre înainte (90), pentru Constanţa 
916, Mamaia, Eforie, Mangalia 917, 
Braşov 92')., Sibiu’924, Cluj 95Í, T i
mişoara 961, Craiova 941, Piteşti 976, 
Ploieşti 971, Bacău 938. De exemplu, 
cînd dorim să vorbim cu abonatul 
23.^8.14 din Bucureşti, după ce obţi
nem tonul, formăm 90.23.58.14 şi 'în 
cîteva secunde sună la abonatul res
pectiv. Dacă acesta este ocupat, ob
ţinem ton de ocupat şi vom reveni 
peste cîteva minute, formînd din nou 
numărul. Dacă ne aflăm în alt oraş 
şi dorim să vorbim la Sibiu, de exem
plu cu abonatul 7.22.29, formăm 
924.722.29. Deci, întotdeauna se for
mează opt cifre.

Echipamentul centralei automate 
interurbane din Sibiu este de tipul 
„Pentaconta“, fiind un produs de 
înaltă tehnicitate. In cadrul unei li
cenţe achiziţionate de ţara noastră, 
uzina Electromagnetica va fabrica 
necesarul de echipament, pentru au
tomatizarea completă atît interurbană 
cît şi urbană.

Fa Sibiu, lucrările care se execută 
în noua aripă a Oficiului P.T.T. se 
vor termina în trimestrul IV al aces
tui an. Actualmente sistemul funcţio
nează, din 1967, între Bucureşti, Bra
şov, Constanţa, Mamaia şi Eforie.

DOINA SÄ'LÄJANW

Amănunte 
estiv a le  tn  
programul 
căm inelor 
culturale

• f
Prin specificul agricol al succesiu

nilor sezoniere — teoretizat cu pon
derea cuvenită încă de Hesiod în 
Lucrări şi zile — vara este un ano
timp de asalt cu forţe larg desfăşura
te. Nu vrem să comitem inutilitatea 
de a sublinia prioritatea incontestabilă 
a muncilor agricole în acest anotimp 
— ne gîndim, desigur, la mediul ru
ral — ci să semnalăm cite incompe- 
tenţe, izvorîte din ruperea temporară 
a cerinţelor spirituale fireşti de for
mele satisfacerii lor. Faptul că vara 
este termenul calendaristic al febrili
tăţii agreste nu justifică suspendarea 
altor activităţi. Or, tocmai exploa- 
tînd acest imperativ de lucru al ano
timpului, mulţi directori de cămine 
culturale se împacă autoliniştitor cu 
schematizarea pină la anihilare a for
melor specifice activităţii culturale 
care se desfăşoară aici. S-a acreditat 
astfel în mod tacit prejudecata dis
pensării de cerinţele spirituale în a- 
ceastă perioadă — idee vehiculată de 
forurile locale răspunzătoare de aceas
tă activitate. Am întîlnit nenumărate 
cazuri cînd se justifica apatia respi
rată cu violenţă de inospitalitatea 
unor aşezăminte culturale prin for
mula: „oamenii sínt la lucru, pe 
cîmp“. Atunci, ţinem căminele cultu
rale deschise doar din toamna tîrzie 
pină primăvara de timpuriu? Ni se 
pare că sub o altă perspectivă se în
trevede rezolvarea acestui aparent 
eşec estival al căminului cultural.

OPINII
Soluţia optimă constă în ştiinţa 

adecvării programului de cămin la 
specificul anotimpului, premisa fun
damentală a captării interesului lo
cuitorilor. Avînd în vedere intensifi
carea muncii productive la sate in 
această perioadă, căminul ar opta spre
0 soluţie fericită nu prin aglomerarea 
unor forme dispersate şi insignifiante, 
ci prin esenţializarea unor preocupări 
majore, prin concentrarea instructivă 
a unor manifestări adecvate prin con
ţinut. Credem că în această perioadă 
interesul trebuie să se îndrepte spre 
organizarea unor manifestări bine 
gîndite, substanţiale, fără multa risipă 
de timp şi fără forrhé neesenţiaie 
(aprecieri de campanie îmîmplătoare 
şi nesistematizaie, comentarea unor 
cărţi de relativ interes, seară zisă 
dansantă etc.). Dacă în altă perioada

■ timpul nu se drămuieşte cu atîta 
zgîrcenie, acum trebuie să se tindă 
spre concizie şi esenţializare. Nu cred 

ţsă trebuie să mai plătim tribut pre-
1 Judecăţii «ă reuşita calitativă a unor 
manifestări se bazează şi pe — sau 
mai ales pe — durata lor. Am vedea 
acum o conferinţă de strictă actuali
tate ilustrată prin exemple imediate, 
de evidentă eficienţă practică. Am 
vedea acum un simpozion de actuali
tate care trebuie să se soluţioneze 
în discuţii de finalitate practică.

Cum poate ca ® seară distractivă 
concepută ocazional şi pripit să aducă 
•ameni la cămin? Este vremea acum 
a organizării unor petreceri cîmpe- 
neşti duminicale de amploare, nu re
petate nefolositor la intervale pre
tinse de formalismul unui plan de 
activitate, ci în funcţie de relativul 
răgaz al campaniei. Ospitalitatea na
turii oferă acum un cadru plăcut şi

(Continuare în pag. a FT-a)
TITU POPESCU

Oraşul Sibiu într-o haină nouă
Foto: H. BUCHFELNER

Un nou 
magazin

“1

\
Recent, in Piaţa Republicii nr. 31 Í 

1 din Mediaş, s-a deschis un ,maga / 
/ zio de artă populară şi artizanat. 1 
J Locuitorii Mediaşului îşi, pot pro-  ̂
) cura de aici diferite covoare cu j 
ţ motive naţionale, articole de artă i 
 ̂ populară şi artizanat. '

NU LĂSAJI CULTURILE 
ÍN PĂIENJENIŞUL BURUIENILOR!

Mă înarmez cu cele trebuincioase 
şi o pornesc la drum. O iats pe 
Valea Hirtibaciului. Din ■ situaţia 
operativă a Direcţiei agricole jude
ţene mi-am dat seama că prin acea
stă parte a judeţului lucrările de 
întreţinere, la unele culturi, erau 
puţin rămase în urmă.

Prim ul, popas îl fac la coopera
tiva agricolă de producţie din Roşia. 
La sediu, o singură fată, care nu 
îmi poate spune nimic. Nici măcar 
unde se află inginerul sau preşedin
tele, în care din cele patru zări a; 
putea, porni pentru a da măcar de 
unul. N u . ştia. Am ieşit în cîmp. 
Ici, .colo ette un cooperator. In şes, 
frunzele .firave de cicoare, abia că 
se mai zăreau din păienjenişul bu
ruienilor. Şi în toată tarlaua doar 
cîţiva oameni . se, luptau cu aceste 
lipitori, ale plantelor. Unde or fi 
restul de oameni, cu ce s-or fi ocu- 
pînd dacă, intr-un asemenea mo
ment hotărâtor, nu se găsesc în 
cîmp? întrebarea n-a fost cui să i-o 
adresez. deoarece în ziua aceea nu 
am putut da de cineva din condu
cerea cooperativei. în drum spre 
Vurpăr, în locul numit Negruţu, 
am întîlnit cîţiva cooperatori pră
şind sfecla de zahăr. Ei mi-au spus 
că Aron Frăţilă, preşedintele, toc
mai trecuse dealul, la brigada din

Noul. Şi eît aş fi dorit să-l întreb 
dacă-i mulţumit cum se îngrijesc 
culturile în unitatea pe care o con
duce! N-a fost însă chip. Pe mine, 
sincer să fiu, buruienile nu m-au 
prea măgulit. Nu ştiu dacă pe to
varăşul Frăţilă îl măgulesc.

La Vurpăr, ce să zic? Culturile, 
în general, sínt frumoase şi bine în
grijite, spre cinstea şi lauda oame
nilor de aici. Brigadierul Toma 
Belei, pe care l-am întîlnit în 
drum —- venea de la tunsul oilor 
cu şareta încărcată de lină — mi-a 
spus că în brigada lui mai sínt de 
prăşit 5—6 hectare cu porumb. La 
restul culturilor lucrările de între
ţinere au fost încheiate.

De aici am plecat la Corniţei. 
Am avut norocul să dau de Traian 
Vulcan, preşedintele cooperativei, 
chiar la sediu. Venea din cîmp. 
După cum spunea, a fost să vadă 
cum se desfăşoară lucrările de în
grijire a culturilor. Cunoştea ce s-a 
făcut pînă atunci. Din 165 hectare 
cu cartofi zicea că au fost prăşite, 
a doua oară, 145. In ziua aceea se 
lucra cu atelajele în locurile numite 
La frăgar şi La hulă, iar oamenii 
erau în Blohăr, la prăşitul sfeclei de 
zahăr. Numai situaţia întreţinerii 
culturii de porumb nu era tocmai

W V EI. BLD
(Continuare

UTILAJE DE PRECIZIE 
$1 MARE RANDAMENT

Ţinînd pas. cu progresul tehnii 
şi adaptindu-şi utilajul la pro
filul de producţie diversificat, 
uzina „Balanţa“ şi-a sporit în 
ultimele luni parcul de maşini cu 
strunguri paralele, o morteză, un 
strung de detalonat pentru sec
torul de sculărie, o maşină de 
rectificat interior de mare preci

zie şi randament superior. Pen
tru executarea unor noi produse, 
uzina a fost dotată cu o ma
şină pentru broşarea diferitelor 
roţi dintaţe din metal, pîrghii, 
bucşe etc., precum şi o maşină 
de rectificat came prin copiere, 
folosită la finisarea camelor de 
la utilajele textile aflate n o  în 
fabricaţie

1
> I
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Satisfacţia
datoriei

Au trecut cinci ani de cînd pe 
piepturile multora dintre cei prezenţi 
în sala „1 Mai“ din Mediaş strălu
ceau primele insigne de fruntaşi în 
întrecerea socialistă. Fiindcă pe har
nicii noştri muncitori îi caracteri
zează perseverenţa şi simţul datoriei 
faţă de progresul ţării, ei s-au anga
jat încă, de la primirea primei dis
tincţii, să fie mereu în frunte. Iată 
el angajamentul lor, acum după cinci 
ani, s-a îndeplinit.

Pe aceşti oameni i-am întîlnit 
adeseori în întreprinderi şi pe şantiere 
lucrînd cu multă îndemînare. I-am 
văzut pe vestiţii sticlari loan Miti- 
guş, Petru Sălcudeanu, Árpád Kö
rösi, pe ţesătoarea Silvia Ocneanu 
şi Katharina Nekel, pe tăbăcarul 
Stan Aldea, pe rihtuitoarea Rozalia 
Cristea şi pe mulţi alţii, în faţa 
cuptorului de topit sticlă, lucrînd la 
războaie, la bandă.

Iată-i pe făuritorii minunatelor 
blocuri, ai halelor moderne, pe harţ 
nicii emailatori, mecanici, tinichigii, 
sudori, pe mezelarii cunoscuţi şi apre
ciaţi pentru hărnicia lor.

în sală şi-au dat din nou întîl- 
nire cei mai buni muncitori din 
întreprinderile municipiului.

Bucuria-i şi mai mare tind şti că 
aceşti oameni harnici şi pricepuţi, 
prin munca lor rodnică, fac ea 
produsele întreprinderilor din Mediaş 
să. fie cunoscute nu numai în ţară 
ci şi peste hotare.

Dintr-o dată liniştea s-a aştern«* 
peste sală. La masă iau loc repre
zentanţi ai organelor locale de par
tid, de stat şi sindicale. Rînd pe 
rînd, prin faţa mesei trec cei 292 
sărbătoriţi. Li se înmînează „Medalia 
muncii“ şi „Medalia jubiliară“.

Trăim clipe de neuitat. Se aud 
sunete de trompete şi ritmuri de 
tobe. în sală îşi fac apariţia pio
nierii. Au venit să-şi felicite părinţii, 
rudele, cunoscuţii. Antoneta Şerban 
şi Joan Veliciu, elevi în clasa a 
patra a Liceului nr. 1, prin cuvinte 
calde şi pline de emoţie, i-au. feli
citat, în numele copiilor din Mediaş, 
pe cei medaliaţi.

.Ca semn că şi de acum încolo 
vor obţine rezultate şi mai bune sínt 
cuvintele spuse de cîţiva dintre ei 
printre care Octavian Suciu, lăcătuş 
la uzina mecanică Gaz metan, Du
mitru Vasiu, de la „Emailul roşii" 
şi Iosif Tompi, de la „Vitrometan”.

„Pentru noi este o mare cinste de 
a participa la aceasta sărbătoare la 
care sínt prezenţi cei mai buni oa
meni ai municipiului Mediaş” — a 
spus tovarăşul Dumitru Tolciu, prim- 
secretar a! Comitetului municipal de 
partid Mediaş.

In cuvîntul de închidere, tovarăşul 
loan Crişan, preşedintele Consiliului 
municipal al U.G.S.R., a spus, prin
tre altele: J n  munca efervescentă, 
creatoare, în municipiul nostru mulţi 
oameni ai muncii îşi afirmă talen
tul, iniţiativa, obţinînd rezultate din 
ce în ce mai bune. Ca semn al hăr
niciei, al preţuirii muncii lor, an de 
an, peste 2 000 muncitori, ingineri ţi 
tehnicieni au primit titlul de frun- 
taţ în întrecerea socialistă”.

Festivitatea a continuat Ia grădina 
de vară „1 Mai", unde artiştii ama
tori au prezentat în cinstea sărbăto
riţilor un frumos program artistic.

E. SANDU

Jn cadrul obiectelor de specialitate, predate la Liceul economic din Sibiu, 
dactilografiere, condus de profesoara Maria Nemeş, de unde

elevii sínt încadraţi într-un cerc de 
vă redăm această imagine

Echipele sibiene calificate 
In faza de zonă

La finele săptămînii trecute, timp 
de două zile, echipele de fete şi 
băieţi ale Şcolii sportive din Sibiu 
au susţinut întilniri în cadrul fazei 
interjudeţene a campionatului repu
blican de juniori.

Formaţia de băieţi a întîlnit în Si
biu pe Ştiinţa Topliţa. Elevii sibieni 
au cîştigat uşor dubla întîlnire la 
categoricul scor de 3—0 (0;3 şi 5 — 
în prima zi şi la 1;6 şi 11 — în cea 
de-a doua). Cei mai buni jucători 
de la învingători s-au dovedit fraţii 
Adrian şi Mircea Găvozdea şi Lu
cian Borcea.

Elevele sibience, în cadrul aceleiaşi 
competiţii, şi-au disputat intîietatea, 
tot printr-o dublă întîlnire, în depla
sare la Miercurea Ciuc, unde au dat

replica formaţiei locale Voinţa. 
Echipa Şcolii sportive, în rîndul că
reia activează cîteva jucătoare care 
au făcut parte din formaţia campi
oană republicană şcolară, a învins 
în ambele jocuri. In prima confrun
tare scorul a fost de 3—0 (2 ;4 şi 6), 
iar în .cea de-a doua de 3—1 (2;3; 
14 şi 4). Cele care au contribuit la 
obţinerea victoriei, în ambele jocuri, 
au fost tinerele eleve Rodica Popa, 
Elena Ţopa şi M. Ţuică.

Prin cîştigarea fazei interjudeţene, 
ambele echipe sibiene s-au calificat 
în faza de zonă. Una din cele şase 
„zone“ se va desfăşura, atît la băieţi 
cit şi la fete, în Sibiu, la care vor 
participa echipele sibiene, alături de 
alte trei cîştigătoare în confruntarea 
interjudeţeană.

Electrica Sibiu — 
Voinja Cluj 

4 9 3 5 - 4 9 6 7
în cadrul etapei a IlI-a din turneul 

semifinal al campionatului naţional 
pe echipe, Voinţa Cluj a jucat la 
Sibiu cu formaţia locală Electrica. 
Oaspeţii, dovedind o mai mare pre
cizie în lansarea bilei şi o pregătire 
fizică mai bună, şi-au adjudecat vic
toria la o diferenţă de 32 p. d. S-au 
remarcat, de la învingători, I. Bice 
(858), F. Ştefucz (861) şi A. Step 
(840), iar de la învinşi doar V. Cos- 
tea (869) şi G. Ghişoiu (863). Restul 
jucătorilor sibieni s-au comportat 
mult sub posibilităţi.

Sug. MUNTEANU coresp.

A m ă n u n t e  

e s t i v a l e  î n  | 

p r o g r a m u l  | 

c ă m i n e l o r  |

c u l t u r a l e  |
(Uimare din pag 1)
apropiat preocupărilor cotidiene, cre- 
ionîndu-se cu tact o unitate a „deco
rului“ care şterge impresia trecerii 
cam forţate într-o altă formă de ac
tivitate. Distracţia câmpenească ar fi 
o trecere firească a febrilităţii muncii 
în destindere în acelaşi mediu fa
miliar.

Oare în ambianţa rurală să existe 
doar un sentiment utilitar al naturii?
Ne îndoim. Pe aceeaşi omogenitate a 
cadrului, care dă o succesiune firească 
unor preocupări diferite, s-ar putea 
organiza, în timpul liber, mici ex
cursii distractiv-instructive, spre punc
te de interes turistic, istoric, etnogra
fic etc. S-ar putea organiza acţiuni 
mixte, între două localităţi apropiate, 
la limita zonelor lor administrative. 
Nu ar fi tot un „schimb de expe
rienţă“, dar fără ostentaţia didacti
cismului, dar cu un folos implicit, 
poate inconştient realizat?

Deci, credem că în perioada esti
vală a vieţii rurale comuniunea cu 
natura trebuie să se desăvi'rşească prin 
omogenizarea mai multor planuri, în 
funcţie de imperativul productiv pre
dominant. Activităţile din sala că
minului nu trebuie să artificializeze 
această propensiune pentru exuberanţa 
în cadru natural, atît de specifică 
poporului nostru. Căminul trebuie să 
fie o gazdă ospitalieră dar nu in
sistentă şi plicticoasă.

Sugestii ar fi multe, dar realizarea 
lor depinde în mare măsură de spe
cificul şi preocupările locale. Drept 
care, un ferment al stimulării iniţia
tivei particulare ni s-a părut bine
venit.

o a b s e n t ă  handbalistul
s e m n i f i c a t iv ă :  , .  C i  •----------  Constantin otoica

Poate mulţi dintre numeroşii spec
tatori, prezenţi la ultima partidă sus
ţinută de textiliştii din Cisnădie în 
divizia naţională A, au fost nedume
riţi. De ce? Din formaţie lipsea tînă- 
rulConstantin Stoica, care, bine ştiut, 
în jocul cu Rafinăria Teleajen a fost 
„vioara întîia“.

Ei bine, de atunci şi pînă nu de 
műit lucrurile s-au schimbat, iar 
sportivul Stoica a „scîrţîit din vioa
ră“, Faptele au scos la iveală o serie 
de realităţi, manifestarea nesănătoasă 
observîndu-se cu ocazia îmîinirn sus
ţinute cu Dinamo la Braşov, cînd 
Stoica n-a dat nimic pentru propria-i 
echipă, facilitînd adversarilor să-şi 
facă în voie jocul.

Dacă pînă acum colegii de echipă 
antrenorul şi biroul secţiei „au mai 
trecut cu vederea“ unele manifestări 
nesănătoase ale handbalistului Stoica 
(înîtrzieri şi lipsuri nemotivate de la 
serviciu, abateri de la conduita mo
rală, atitudine recalcitrantă faţă de 
antrenor şi colegii de echipă etc.), de 
data aceasta hotărîrea a fost drastică 
şi salutară. Cele cîteva pagini trimise 
F.R.H., prin cáré se cere ratificarea 
suspendării handbalistului Constantin 
Stoica pe timp de doi ani, cuprind 
pe larg motivele pentru care secţia 
şi asociaţia au fost obligate să ia o 
asemenea hotărîre. De altfel cea mai 
indicată pentru S . . .  pasăre călă
toare!

M. EÄ5GEN coresp. Conductele de forţă de la hidrocentrala „V. I. Lenin“ — Bicaz

ANIVERSĂRI
'•  95 de ani de la moartea (1873) 

lui Alexandru loan Cuza, primul 
domnitor al ţărilor române unite
(n. 1820).

•• 50 de ani de la moartea (1918) 
Aristizzei Romanescu, actriţă ro
mâncă (n. 1854).

UNIREA: Barbă roşie ţorele 16,00;
18.00 şi 20,00).

CISNĂDIE: POPULAR: Cine a 
vrut s-o ucidă pe Jessie (orele 11,00; 
14,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Operaţiunea 
Crossbow (orele 10,00; 14,00; 16,00;
18.00 şi 20,00).

T I P U L
« Soarele răsare la .4 h şi 33 n. 

şi apune la 19 h şi 56 m. Vreme 
frumoasă şi călduroasă cu cerul 
temporar noros. La sfîrşitul inter
valului vor cădea averse de ploaie 
însoţite de descărcări electrice. Vîn- 
tul va sufla slab, din sectorul sud- 
vestic. Minimele vor fi cuprinse 
între 9 şi 11 grade, iar maximele 
vor oscila între 23 şi 25 grade.

SIBIU: PACEA: Ea va ride (ore, 
9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 19,00;
21,00); VICTORIA: Pasărea timpu
rie (orele 9,00; 11,00; 13,00; 15,00; 
17,00; 19,00; 21,00); TINERETU
LUI: O sută unu dalmaţieni (orele 
10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30;
20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Răzbu
narea haiducilor (orele 9,00; 11,15; 
14,00; 16,30; 19,00; 21,15); TINE
RET! TUL Noaptea nunţii în ploaie 
(orele 10,00; 16,30; 18,30; 20,30);

APOLDU DE SUSs 23 AUGUST; 
Hiperboloidul inginerului Garin
(orele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Don Gabriel 
(orele 17,00 şi 19,00).

BAZNA-BĂI: Cerul începe la eta
jul III (orele 17,00 şi 19,00).

COPŞA MICĂ: POPULAR: Co
rigenta domnului profesor (orele
17,00 şi 19,00).

DUMBRĂVENI: 7  NOIEMBRIE: 
Agonie şi extaz (orele 18,00 şi
20,00).

16,00;
14,00;

Mo-

Filmul „Pasărea timpurie“ cu actriţa 
Paddie O’Neil, rulează Ia cinemato

graful „Victoria“ din Sibiu

Buletine de ştiri: 5,00; 5,30; 9,00; 
11,00; 15,00; 18,00; 20,00; 24,00; 
1,00; 2,00 şi 4,00 (programul I); 
7,30; 8,30; 10,00; 12,00; 18,55;
0,55—1,00 (programul II).

Radiojurnale: 5,50; 13,00;
19,00; 22,00 (programul I);
17,00; 23,00 (programul II).

Emisiuni literare: 8,25 — 
ment poetic. „Răsărit interior“ — 
versuri de Ion Brad, Ion Horea, 
Aurel Rău; 9,30 — Matineu literar;
15,15 — Meridiane; 17,15 — Odă 
limbii române. 0  Comori ale limbii 
noastre; 22,30 — Moment poetic. 
Arte poetice de la 1848 (progra
mul I); 10,30 — Aripi tinere. Cerc 
literar radiofonic pentru şcolari;
18,30 — Pagini antologice din crea
ţia scriitorilor noştri. Al. Odobescu: 
„Pseudokihegetikos" (programul II).

Teatru radiofonic: 20,50 — Ciclul 
„120 de ani de la revoluţia din 
1848". Premieră Fluieraşul codrilor, 
scenadiu radiofonic de Mihail Joldea 
(programul II).

Muzică simfonică şi de operetă:
11,25; 15,05; 16,45; 18,35; 22,55 
(programul I); 8,35; 9,00; 9,25;
10,55; 12,07; 13,00; 13,20; 17,50; 
18,15; 19,50; 22,00; 23.07 (progra
mul II).

Muzică uşoară şi de jazz: 8,30; 
9,05; 12,00; 13,20; 15,30; 19,30; 
20,40; 21,00; 22,20; 22,35; 0,05—5,00 
(programul I); 7,39; 7,45; 10,05; 
11,30; 12,25; 15,00; 16,15; 16,25; 
18,50; 0,02 (programul II).

Muzică populară: 10,30; 12,30;
14,00; 14,50; 16,20; 18,20; 20,20
(programul I); 7,00; 8,05; 11,15; 
13,30; 15,48; 17,15; 19,00; 21,55 
(programul II).

TELEVIZIUNE
EMISIUNI ÎN RELUARE
10.00 Curs de limba franceză (lec- 

■ ţiile 7 şi 8).
11.00 Curs de limba rusă (lecţiile 

7 şi 8).
12.00 TV pentru specialiştii din in

dustrie. Automatizarea.
12.30 închiderea emisiunii de dimi

neaţă.
17.00 Curs de limba germană (lec

ţia a XVII-a).
17.30 Fotbal: România—Olanda.
19.15 Telejurnalul de seară.
19,25 Buletinul meteorologic. Pu

blicitate.
19.30 „Constelaţia Lirei* — emi

siune muzical-coregrafică.
20.00 „Pe urmele unui film dis

părut“, o producţie a stu
diourilor „Al. Sahia“.

20.15 Solişti de muzică populară la 
cererea telespectatorilor.

20.30 Transfocator. „Opinia pu
blică“.

21.00 Avanpremieră.
21.15 Telecinemateca: medalion 

Humphrey Bogart.

22,25 Amintirile unui pian: 
Férnie.

22,45 Telejurnalul de noapte.
23,00 închiderea emisiunii.

Ionel

TEATRU
La Teatrul de stat din Sibiu, 

ora 19,30, are loc spectacolul cu 
piesa Nevasta altuia de Eugen 
Labiche.

MUZEE
Muzeul municipal Mediaş şi Mu

zeul orăşenesc Agnita. Program de 
vizitare: orele 11—17.

EXPOZIŢII

ITadtomecanicai HUTomEcnmcRSIBIU
■

produce subansamble şi piese pentru auto
vehicule:
— Amortizoare telescopice pentru suspensiile 
tuturor autovehiculelor româneşti
— Ştergătoare de parbriz, oglinzi retrovizoare, 
instalaţii de încălzire cabină, jaluzele radiator, 
prelate cu covergi pentru autocamioanele 
SR-131, SR-113 şi derivate
— Piese de schimb pentru autocamioane 
SR-101: arbori cotiţi, axe planetare, cruci car- 
danice, casete diferenţial şi cruci diferenţial, 
discuri ambreiaj, filtre de ulei, filtre de benzină, 
bare de direcţie longitudinale, transversale, ca
pete de bară etc.
— Piese de schimb pentru autocamioane 
SR-131 şi SR-113; servomecanism vacumatic, 
pompă centrală, pompă comandă ambreiaj 
acţionare hidraulică a ambreicjului etc.

Sibiu, Bulevardul Victoriei nr. 42-44 
Telex 012733 Telefon 15090.

T.A.P.L. MEDIAŞ
da cu mandat următoarele unităţi:

„Nufărul“
,Tineretului“

— cofetăria
— cofetăria
— bufetul „Gura câmpului“
— bufetul „Carpaţi“

Cei interesaţi pot primi relaţii la sediul întreprin
derii, din Piaţa Republicii nr. 13, telefon 64.

JTK

întreprinderea 
industrială Sibiu

str. M. Kogălniceanu nr. 1, telefon 13931

PRODUCE Şl OFERĂ
Balamale foarfecă pen
tru mobilă
Bidoane din aluminiu 
de 25 It. pentru lapte 
Butoni oglinzi 
Bănci şcolare reglabile 
Coşuri pentru gunoi 
vopsite de 50 şi 100 It.
Cazane de rufe semi- 
amb.
Capace din fontă de 
55, 160, 180 kg.
Dulapuri metal, pentru 
vestiare şi arhive 
Distanţiere pentru fere
stre (pufere)
Etajere pentru chiuvete 
din aluminiu 
Etajere pentru chiuvete 
din sîrmă nichelate 
Jghiaburi şi burlane din
t.z.

Minere cu şilduri din 
aluminiu
Minere închizători fe
restre f. broscuţă 
Prese pentru cartofi 
Rozete nichelate pentru 
mobilă
Roabe metalice 
Suport prosop cu 1 şi 2 
braţe din PVC 
Scaune pentru cjnema- 
tograf
Tomberoane perţtru gu
noi
Tomberoane pentru 
construcţie
Vergele şi accesorii 
pentru cremcane semi- 
îngropate
Zăvoare pentru mobilă 
de 70 şi 90 mm. 
Balamale duble.

Executăm turnări din fontă, aluminiu şi bronz..... 
Executăm mobilier metalic, binale metalice şi construcţii 
metalice pe bază de comandă cu materialul nostru şi al 
clientului.

T . A . P . L .  M e d i a ş
angajează de urgenţă:

— un jurisconsult
— şefi de unităţi
— ospătari
— cofetari
— un bucătar şef, pentru care asigurăm ca 

zare.
Informaţii se pot primi la sediul întreprinderii, 
din Piaţa Republicii nr. 13 telefon 64.

Muzeul municipal Mediaş găzdu
ieşte expoziţia; Ceramică feudală, 
decorativă şi de uz din sudul Tran
silvaniei. Expoziţia poate fi vizitată 
conform orarului muzeului.

CONFERINŢE
9  La Casa de cultură a oraşului 

Agnita are loc expunerea: Alegerea 
profesiei, problemă cheie a vieţii.
Prezintă prof. Nicolae Bărbat, la 
ora 18,00.

9  La Casa de cultură a muni
cipiului Sibiu, ora 18,00, vor fi pre
zentate conferinţele: Mitul prome- 
teico-faustic în literatura' europeană. * Vînd casă integral sau pe aparta- 
Prezintă Radu Hîncu, cercetător |  mente, formată din cinci aparta- 
ştiinţific din Bucureşti; Renaşterea I  mente, în comuna Tălmaciu, central, 
europeană. Prezintă dr. Gabriel I liberi. Ehling loan, comuna Tăl- 
Zamfirescu, Bucureşti. |  maciu, str. Arinilor nr. 66

.I.S. Antrepozitul frigorifer Sibiu
angajează:

— sortatoare fructe
— electricieni
— mecanici frigotehnişti
— muncitori necalificaţi pentru curs de ca

lificare
Informaţii se pot primi zilnic de la serviciul per
sonal, telefon 13159—12877.

M ica  p u b lic ita te
Pierdut certificat de absolvire a în- 
văţămîntului primar complet, nr 52, 
eliberat de Şcoala primară mixta 
comuna Veştem, judeţul Sibiu, pe 
numele Velţan Nicolae. îl declar nul.

V
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jt111 ea noilor organe focale 
de partid şi de stat 

Cu forţe unite  Noile perspective
n i r m a r f l  Hin n a o  • ______ * •(Urmare din pag. I)

cit la dezvoltarea localităţilor noas
tre în toate laturile vieţii sociale, 
la creşterea nivelului de trai mate
rial şi cultural al populaţiei.

Fiind acum o unitate administra 
tivi unitară, dispunînd de o pu
ternică forţă socială, politică şi eco
nomică, comuna Loamneş trebuie 
privită prin . perspectiva dezvoltării 
ei economice, social-culturale şi edi- 
îitar-gospodăreşti“.

Vorbitorul s-a referit în conti
nuare la necesitatea valorificării tu
turor posibilităţilor existente în cele 
trei unităţi agricole. Sectorul zoo
tehnic, care în prezent este rămas 
în urmă, trebuie să asigure mai mult 
de 50 la sută din veniturile fie
cărei cooperative. Se impune con
tinuarea acţiunii de valorificare a 
dealurilor prin masive plantaţii de 
vii şi livezi de pomi. Organizarea 
de activităţi care să sporească, ală
turi de obţinerea unor recolte mari, 
averea obştească, asigurîndu-se creş-

Privind cu 
încredere 
în viitor
(Urmare din pag II

fi una din sarcinile imediate ale noi
lor organe constituite. Astfel, prin 
desfiinţarea drumurilor şi cărărilor 
prin culturi, defrişarea a 70 hectare 
fineţe şi peste 30 hectare păşune, pre
cum şi a 20 hectare teren arabil, care 
în prezent nu aduc nici un venit 
C.A.P., se vor reda circuitului agricol 
însemnate suprafeţe. O importanţă 
deosebită se va acorda sporirii pro
ducţiilor medii la toate culturile, pre
cum şi în sectorul zootehnic. în 
scopul mai bunei aprovizionări a 
populaţiei şi deservirii ei civilizate se 
va lărgi spaţiul comercial, prin con
struirea unui magazin universal, unui 
depoz'it de mobilă şi materiale de 
construcţie, se vor înfiinţa noi uni- 
tăţi de prestări de servicii (ateliere 
de cizmărie, croitorie, tricotaje, fri
zerie, pentru reparat aparate de radio, 
televizoare şi articole de uz casnic, 
o măcelărie).

Participanţii la discuţii au făcut 
propuneri preţioase în vederea îmbu
nătăţirii activităţii noilor organe alese.

în încheiere, s-a trimis o telegramă 
C.C. al P.C.R., personal tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu, prin care oamenii 
muncii din comuna Micăsasa îşi ex
primă hotărîrea ferma de a fi la 
înălţimea sarcinilor ce le stau în faţă.

terea valorii zilei-muncă şi a nive
lului de trai al cooperatorilor.

Este creată baza materială söcial- 
culturală, dar aceasta trebuie con
tinuu dezvoltată. De pe acum să se 
ia măsuri care să asigure toate con
diţiile încît şi în comuna Loamneş 
să se treacă la învăţămîntul general 
de 10 ani, tînăra generaţie să fie 
temeinic instruită şi educată.

Cei aproape 400 de comunişti 
constituie o forţă capabilă să mobi
lizeze pe harnicii locuitori ai co
munei la realizarea tuturor obiecti
velor economice, social-culturale şi 
edilitar-gospodăreşti, la ridicarea sa
tului cit mai aproape de nivelul 
oraşului. Comitetul de partid, con
siliul popular vor trebui să aplice 
în întreaga lor activitate principiul 
muncii colective, să ceară părerea 
maselor şi să se sprijine pe ajutorul 
efectiv al acestora în rezolvarea tu
turor sarcinilor. Fiecare din cei că
rora li s-a acordat încrederea de a 
conduce activitatea politică şi de 
stat trebuie să simtă întreaga răs
pundere pentru sectorul ce-i revine, 
pentru ansamblul activităţilor din 
comună.

Cu cit mai puternică va fi orga
nizaţia comunală de partid, cu cit 
cei ce o compun sínt mai educaţi 
şi mai instruiţi şi prin ei ceilalţi ce
tăţeni, cu atît se vor înfăptui mai 
operativ, mai bine măreţele sarcini 
care să ducă la dezvoltarea tuturor 
laturilor vieţii sociale.

^Urmare din pag t)

mitru Lazăr — comuna Nocrich dis
pune de cele mai hune condiţii de 
dezvoltare. Cele cinci unităţi agricole, 
trei ferme ţi două cooperative agri
cole de producţie, sínt capabile să 
asigure producţii vegetale ţi animale 
care să satisfacă atît necesităţile lo
cuitorilor cit ţi cerinţele statului. Oa
menii din Nocrich ţi din celelalte 
sate sínt buni gospodari, cu dragoste 
de muncă, hotărîţi să nu precupe
ţească nici un efort atunci cînd este 
vorba de a face din comuna noastră 
una din localităţile de frunte ale ju
deţului Sibiu. Dar ca să se poată 
realiza acest lucru este necesar să 
învingem unele greutăţi ţi să înlătu
răm din activitatea noastră lipsurile 
care ne barează calea spre o muncă 
mai rodnică. In cooperativele agri
cole de producţie munca nu se desfă- 
ţoară încă la nivelul cerinţelor ţi a 
posibilităţilor ţi ca urmare nici rezul
tatele nu sínt cele scontate. Va trebui 
să muncim mai bine, mai organizat 
atît la întreţinerea culturilor, la re
coltarea fîneţelor cît ţi la pregătirea 
campaniei privind strîngerea noii re
colte de cereale. Şi în sectorul zoo
tehnic al celor două unităţi va trebui 
să luăm măsuri serioase pentru creţ- 
terea continuă, atît a efectivelor, cît 
ţi a producţiilor planificate. De ase
menea, este absolut necesar să res

pectăm sarcinile contractuale. Va tre
bui să ne ocupăm cu toată seriozi
tatea de aceste probleme, cu atît mat 
mult cu cît, dezvoltarea ţi înflorirea 
comunei noastre este condiţionată de 
dezvoltarea armonioasă a tuturor uni
tăţilor economice de pe raza ei."

Luînd cuvîntul, Andrei Grommes, 
preşedintele consiliului popular co
munal a arătat că în contextul sarci
nilor care stau în faţa noilor organe 
de partid şi de stat,, gospodărirea şi 
înfrumuseţarea comunei ocupă un loc 
important. „Vom mobiliza cetăţenii 
la întreţinerea ţi extinderea zonelor 
verzi, la văruitul caselor ţi a pomilor 
ornamentali; avem de construit două 
poduri la Ghijasa de fes ţi Fofeldea, 
va trebui să extindem trotuarele pe 
cel puţin încă 1 500 m p. Pentru a- 
ceasta este necesar ca pînă la 30 iunie 
să încasăm în întregime sumele din 
contribuţia voluntar-bănească pentru 
a putea trece de îndată la executarea 
acestor lucrări."

Olimpiu Mondoi, locţiitorul secre
tarului comitetului de partid, Nico
lae L'omotă, vicepreşedinte al consi
liului popular comunal, Axente Ră- 
duţ, preşedintele cooperativei de con
sum, Augustin Lomotă, preşedintele 
cooperativei agricole de producţie din 
Nocrich şi alţi vorbitori au făcut 
preţioase propuneri de îmbunătăţire 
a activităţii în toate sectoarele.

Prom ovarea s p i r i t u l u i  c o l e c t i v  

de muncă — n e c e s i t a t e
Duminică dimineaţa a avut loc, la 

Brldeni, şedinţa de constituire a co
mitetului comunal de partid şi a 
consiliului popular comunal.

Cu acest prilej, tovarăşul Vasile 
Ţînţ, secretar al comitetului comu
nal de partid, a vorbit despre re
alizările de pînă acum ale comunei 
Brădeni şi sarcinile de dezvoltare în 
viitor a acestei pitoreşti aşezări. S-a 
reliefat dramul ascendent străbătut 
de unităţile agricole socialiste de pe 
raza comunei, strădania cooperato
rilor de a aplica cele mai noi cu
ceriri ştiinţifice şi tehnice pentru 
realizarea unor producţii agricole 
cît mai mari. De asemenea, s-au 
evidenţiat frumoasele rezultate ob
ţinute pe linia dezvoltării şi per
fecţionării învăţămintului, accenr 
tuîndu-se necesitatea creării condi
ţiilor pentru treceréa la învăţămîn
tul general de 10 ani. De aseme
nea, au fost arătate o serie de lip
suri manifestate în activitatea foste
lor organe locale de partid şi de

stat, subliniindu-se necesitatea ini
ţierii şi aplicării unor măsuri ope
rative pentru lichidarea acestora, 
pentru promovarea spiritului colec
tiv de muncă în activitatea noi
lor organe constituite.

în discuţiile purtate pe marginea 
materialului prezentat, s-a scos în 
evidenţă necesitatea ridicării com
petenţei noilor organe în soluţiona
rea unor probleme rămase pînă 
acum nerezolvate. S-a arătat că în 
comuna Brădeni este absolut nece

sară reînfiinţarea farmaciei şi a ca
sei de naşteri — obiective de im
portanţă indiscutabilă în viaţa so
cială a comunei şi care au fost 
scoase din funcţie din lipsă de per
sonal medico-sanitar de deservire. 
Pentru lărgirea spaţiului necesar bu
nei desfăşurări a învăţămintului, 
este necesar să se urgenteze termi
narea celor 4 clase în construcţie 
la şcoala generală şi apoi să se mai 
construiască, în acelaşi corp de clă
dire, încă 4 săli de clasă, la etaj.

Ş c o a lă  o c to g e n a ră
La 3 iunie 1968 Şcoala textilă din 

Cisnădie — care in forma actuala 
cuprinde Centrul şcolar profesional 
şi tehnic de maiştri, împreună cu 
Liceul industrial tşxtil — a împlinit 
80 de ani de activitate. După cum 
atestă documentele, prin înfiinţarea 
asociaţiei postăvarilor (amintită pen
tru prima dată în documentele anu
lui 1513) în Cisnădie a fost înfiin
ţată la 3 iunie 1888. „Şcoala de ţe- 
sătorie".

Şcoala de ţesătorie sub forma con
cepută în anul 1888 nu era mai 
mult decit un atelier de ucenicie, 
fiind înzestrată cu cîteva tăzboaie 
de ţesut manuale. Ulterior, ea a 
evoluat, fiind singura şcoală textilă 
din România pînă la înfiinţarea 
Şcolii superioare textile ' din Bucu
reşti.

în anul 1936, Şcoala de meserii 
(textilă) se transformă în Liceu in
dustrial textil. Noua scoală primea 
numai absolvenţi a cel puţin 4 clase 
de liceu, durata de şcolarizare fiind 
de 4 ani. Ca liceu industrial, şcoala 
îşi continuă activitatea pînă în 1948, 
cînd în urma reformei învăţămîntu- 
lui, se transformă in Şcoală medie 
tehnică textilă cu durata de studii 
de 4 ani. Se lărgeşte baza materială 
a şcolii, creîndu-se condiţii bune de 
învăţătură, cazare şi hrană elevilor.

în urma măsurilor adoptate de 
Congresul al IX-lea al P.C.R., în 
oraşul Cisnădie — localitate cu 
veche tradiţie în formarea de cadre 
calificate în ramura textilă — ia

•  * •

îmbunătăţireaf

iluminatului 
pe 25 străzi 
din Sibiu

O echipă de constructori ener
getici, condusă de maistrul Petru 
Mitrofan de la întreprinderea de 
electricitate din Sibiu, a terminat 
lucrările de îmbunătăţiri de ten
siuni în reţelele de joasă tensiune 
de pe 25 străzi din municipiul 
Sibiu printre care străzile: Oituz, 
Ion Creangă, Viitorului, Şcoala 
de înot, Locomotivei etc.

Ţ i-a i notai dorinţele cumpărătorilor ?
(Urmare din pag I)
8 mai. Aici un caz deosebit. Din ma
gazin lipseşte cu deslvîrşire apa mi
nerală. „Există din abundenţă în de
pozitul nostru — ne mărturisea ges
tionarul Ilie Banc. Dar, necazul e că 
maţina noastră s-a defectat ţi nu a-

Nu lăsaţi culturile 
în păienjenişul buruienilor!
(Urmare din pag. I)
precisă. S-au prăşit 80 sau 100 de 
hectare din . 206? în rest totul era 
clar şi m ai. ales convingător. Faptul 
că într-o zi aşa frumoasă se găsea 
în cîmp, chiar şi în Blohăr, la sfeclă, 
numai o mină de oameni, mi-a creat 
convingerea că la C.A.P. Corniţei 
mai stăruie lipsuri serioase în orga
nizarea muncii şi în mobilizarea 
forţelor. M-am convins de acest 
lucru în momentul cînd am ajuns 
sus in deal, La Pavel, cum îi spun 
oamenii locului de aici, unde, din 
brigada Nucetului se aflau la prăşit 
doar cîţiva oameni. Jos, în luncă, 
pe malul Hîrtibaciului, la brigada 
din Corniţei, pe o suprafaţă destul 
de mare, porumbul se sufoca în 
buruieni. Nişte cooperatori îmi spu
neau că încă nu a fost prăşit, lu
cru care era de altfel destul de

vizibil. Numai brigadierul Gheorghe 
Popa şi ceilalţi membri ai consiliu
lui de conducere nu prea vedeau 
acest lucru. Mă gîndeam atunci cît 
de nimerit ar fi dacă ar veni cineva 
de la Direcţia agricolă judeţeană 
sau de la Uniunea judeţeană a coo
perativelor agricole de producţie şi 
ar ajuta conducerea cooperativei să 
distingă porumbul din buruieni.

La Hosman o parte din culturi 
se află chiar lingă şosea. Porumbul 
şi sfecla de zahăr de aici sínt bine 
dezvoltate. Erau însă mari şi buru
ienile. Gheorghe Psenicica, inginerpl 
cooperativei, mi-a mărturisit cu 
multă sinceritate că mai este de 
executat prima praşilă manuală la 
porumb pe 50 hectare, iar la car
tofi pe 10 hectare. Rămînerea în 
urmă era explicată prin aceea că

•  •  •

In grădina de legume a C.A.P. Şelimbăr, pe o suprafaţă de 3 hectare, 
au fost plantate roşii

mai sínt unii cetăţeni care n-au în
ţeles să depună mai mult efort în 
îngrijirea culturilor. Despre efortul 
consiliului de conducere în vederea 
mobilizării oamenilor nu mi-a spus 
nimic. Cu toate acestea situaţia din 
teren, dacă o priveşti cu ochi de 
gospodar, îţi prezintă o concluzie 
pe cît de scurtă, pe atît de clară: 
se impune o mai mare preocupare.

La cooperativa agricolă de pro
ducţie din Marpod, am ajuns spre 
seară. După o ploaie binevenită 
pentru pămîntui avid de umezeală. 
Tovarăşul inginer Nicolae Veşte- 
meanu, cînd a aflat că sínt de la 
„Tribuna Sibiului“ a tăbărît pe mine 
de credeam că mă face zob. Abia 
după ce s-a mai potolit am aflat 
că pricina venea de la un articol 
în care, în situaţia că nu au fost 
executate lucrări de întreţinere pe 
100 hectare cu porumb, autorul a 
avut „îndrăzneala“ şă afirme eă şi 
la Marpod buruienile „stau la masă“ 
cu inginerul. Desigur, în numele co
legului, am cerut scuze pentru o 
asemenea „jignire“. Numai că, nu 
este de loc jignire, tovarăşe inginer! 
E realitatea însăşi. Chiar dumnea
voastră m-aţi informat că prima 
praşilă la porumb nu s-a realizat 
decit pe 53 hectare din 140. Şi tot 
dumneavoastră motivaţi această ră- 
mînere în urmă prin lipsa braţelor 
de muncă. La cartofi, din 140 de 
hectare au fost prăşite a doua oară 
numai 45. Cum rămîne în acest caz 
cu buruienile? Cred că la Marpod, 
ca şi la Hosman, Corniţei, Roşia, 
Vurpăr, lupta cu buruienile este 
deschisă şi ea trebuie dusă cu toată 
seriozitatea. Să nu căutăm artificii 
la un cuvînt sau altul. Să vedem 
lucrurile în mod realist.

întreţinerea culturilor constituie 
o problemă vitală, o problemă de 
care este strîns legată producţia 
acestui an. Orice întîrziere poate 
aduce pagube importante prin com
promiterea unor suprafeţe neîngri
jite în mod corespunzător. Dar acest 
lucru nu trebuie să se întîmple. 
Condiţii pentru efectuarea lucrări
lor există ia fiecare unitate.

vem cu ce-o aduce". Afirmaţia tova
răşului Banc ne-a cam pus pe gînduri. 
Cum, se poate ca timp de o săptă
mână să nu aprovizionezi magazinul 
cu alimente şi apă minerală care lip
sesc numai din cauză cl-i stricată ma
şina? De ce oare nu s-a recurs la un 
mijloc hipo, depozitul fiind în aceeaşi 
comuna?

Multe mărfuri de sezon, de strictă 
necesitate pentru locuitorii comunei, 
lipsesc şi la cooperativele din Apoldu 
de Sus. „La noi femeile poartă, cio
rapi negri din bumbac ţi din relon. 
Ei bine, aceste articole le primim 
foarte greu sau cînd ni se aduc sínt 
în cantităţi mici" — afirma gestiona
ra Mana Iridon.

— De ce n-aţi trecut toate acestea 
în caietul de studiere a cererii de 
consum? Nu-1. aveţi?

— Ba da, dar să vedeţi, eu trec 
direct în notele de comandă . . .

Noi nu ne-am îndoit de acest lu
cru. Şi asta cu atît mai mult cu cît 
la sortimentul cămăşi, din numărul 
40, are doar 3 bucăţi şi toate acestea 
sínt de calitate proastă. Dacă ne în
chipuim că cineva este pus în situa
ţia de fapt (obligat) să-şi cumpere o 
cămaşă, neavînd de unde alege, tre
buie să ia neapărat una din aceste 
trei. Mai lipsesc costumaşe pentru 
noii născuţi, pelerine de ploaie, pan
taloni de doc, pături de vară etc.

Din toate magazinele metalo-chimice 
din Mercurea, Apoldu de Sus, Săcel, 
Sălişte şi Cristian lipsesc o seamă de 
articole necesare muncii în agricul
tură. Peste tot locuitorii acestor co
mune caută mereu piatră vînătă (e 
sezonul pentru stropitul viilor), De- 
paratox şi sape pătrate. Fiind o vară 
destul de secetoasă cetăţenii comune
lor amintite doresc să se opună aces- 1 
tui fenomen dăunător, prin stropitul 
manual al grădinilor. Dar în nici 
una din aceste cooperative nu găseşti, 
la ora actuală, stropitori.

Săliştea e una din comunele mari 
ale judeţului, cu o populaţie nume
roasă. Nu ne putem plînge de insu
ficienţa unităţilor de desfacere. Co- 
lindînd magazinele cooperaţiei de 
consum de aici mi-ara dat seama că

există un mod civilizat de deservire 
şi că se face studierea cererii de con
sum a populaţiei. Dar, „degeaba trec 
eu aici în caietul acesta ţi fac apoi 
notele de comandă — spune, pe bună 
dreptate, şeful magazinului Metalo- 
chimice, Nicolae Lascu. Esenţa ar fi 
ca ceea ce comandăm noi să ni se 
aducă. Or, în cele ţapte note de co
mandă pe care le-am întocmit în 24 
mai, aveam prevăzut si primesc 110 
articole, Şi imaginaţi-vă, din acestea 
au ajuns în magazin doar 40. 70 
sortimente nu mi-au fost aduse. Mo
tivul? Nici eu nu-l cunosc".

Tot la Sălişte există două unităţi 
de desfacere a produselor alimentare. 
Din aceea în care este gestionar tov. 
loan Droc, lipseau la ora respectivi 
lămîi, drojdie comprimată, tocană de 
legume, unt, fasole verde, paste făi
noase şi diferite brînzeturi. Vin n-a 
fost adus aici de două luni „In 
unele cazuri merceologul nostru fa
vorizează unitatea cealaltă — ne 
mărturisea loan Droc. Şi încă ceva, 
toate mărfurile pe care vi le-am spus 
eu, am constatat că se găsesc în de
pozitele de la Sibiu". Deficienţe în 
studierea cererii de consum a popu
laţiei am găsit şi la Cristian, Poiana 
Sibiului. Caietul era completat doar 
pînă la 26 aprilie.

Am pornit la drum pentru a vedea 
cum este studiată cererea de consum 
a populaţiei şi rezultatul ne-a dezi
luzionat. Nu numai că studiul nu se 
face în mod ştiinţific, dar e neglijat 
aproape în întregime, Oare tovarăşii 
de la U.J.C.C. mai controlează cite 
o dată caietele pe care le-au repar
tizat la unităţile de desfacere? între
băm acest lucru, deoarece, paradoxal, 
deşi în unele cazuri mărfurile sínt 
trecute în notele de comandă, totuşi 
cererea nu se face în mod corect. Pe 
aceste documente nu se trece întotdea
una şi specificaţia de amănunt cu pri
vire la număr, talie, tip, model etc 
Şi atunci este cazul să nu mai vorbim 
numai de dragul vorbei. SI cercetăm 
şi să satisfacem în mod ştiinţific do
rinţele cetăţenilor. Din aceasta, co
merţul nostru nu are nimic de pier
dut. Dimpotrivă, numai de cîştigat.

P ă m î n t u r i  r e d a t e  a g r i c u l t u r i i
Preşedintele loan Schmidt, de la 

C.A.P. Şaroş pe Tîrnave, ne relata că 
la brigada din Ernea, o suprafaţă 
de 5 hectare, acum pîrloagă, va fi 
arată şi redată astfel producţiei ren
tabile. De asemenea, la locul „Către 
Biertan“, încă un hectar de pîrloagă 
va fi cultivat cu plante anuale.

Pe inginera Elena Marian de la 
C.A.P Hoghilag am găsit-o pe o 
tarla de cartofi. Efectua controlul cul
turii î® vederea organizării lucrărilor

de combatere a gîndacului din Colo
rado. Am întrebat-o dacă la Hoghi 
lag s-a întreprins ceva pentru lăr
girea suprafeţei arabile. „Am desţele
nit păşunea de la „Canton“, în supra
faţă de 8 hectare şi acum acolo creşte 
porumbul pentru siloz. La brigăzile 
din Valchid şi Prod, o suprafaţă de 
4 hectare teren neproductiv a fost 
desfundată, lucrată după toate regulile 
şi plantată cu viţă de vie din soiuri 
ameliorate".

fiinţă în anul 1966 Liceul industrial 
pentru industria uşoară, care pregă
teşte tehnicieni în meseria de ţesl- 
torie, folosind baza materială în
comun cu Centrul şcolar profesional 
şi tehnic de maiştri.

în acest an de aniversare a celui 
de-al 8-lea deceniu de existenţă a 
Şcolii textile din Cisnădie, cea de-a 
19-a promoţie de absolvenţi a Şcolii 
profesionale va păşi în producţie. 
Ea este precedată de alte 44 pro
moţii de absolvenţi ai şcolii, consi- 
derînd ca bază anul 1920. Aceştia 
au împînzit întreaga ţară şi pot fi 
găsiţi cel puţin cite un reprezentant 
în fiecare întreprindere textilă, fie 
că au absolvit vechea şcoală textilă 
de mesérii. liceul industria] textil, 
şcoala medie tehnică textilă, şcoala 
profesională textilă sau şcoala teh
nică de maiştri.

în momentul de faţă, elevii se 
găsesc în faţa examenelor de pro
movare şi diplomă. înconjuraţi cu 
grijă de cadrele didactice, de orga
nizaţia de partid şi U.T.C.. elevii 
Centrului şcolar textil depun efor
turi susţinute pentru a putea face 
faţă cu cinste sarcinilor ce li se 
vor încredinţa în producţie.

IOAN STREZA coresp.

Lucrări d e
i n v e s t i ţ i i  l a  
t e r m a  p o m i c o l ă  
d in  C i s n ă d i e

Paralel cu lucrările de stropit, 
combaterea dăunătorilor şi între
ţinerea solului în livadă, la ferma 
pomicolă nr. 8 din Cisnădie, 
aparţinînd de LA.S, Sibiu, se 
execută defrişarea gardului viu 
şi a altor arbuşti de pe o supra
faţă de 96 hectare, care va fi 
plantată în toamnă cu pomi. P® 
suprafaţa amintită se găsesc pomi 
de diverse soiuri şi vîrste, plan
taţi la distanţe diferite, a căror 
producţie este nesaţisfăcltoare. 
După recoltare, vor fi defrişaţi 
şi aceşti pomi, luîndu-le locul 
plantaţii tinere, sistematice, co
respunzătoare cerinţelor şi pre
vederilor agrotehnice.

Au fost defrişate pînă în pre
zent circa 12 hectare.

f  «

în laboratorul chimic a! uzinei „Elastic“ din Sibiu, inginera Felicia Brad. 
verifică cu mult simţ de răspundere conţinutul de carbon şi sulf din

oţeluri

Un vis ciudat
Cu cîteva nopţi în urmă, Ni- 

cuşor Floriţă, un tînăr simpatic 
din Agnita, dormea. Dormea un 
somn adînc şi liniştitor. Ce mult 
îşi dorise el un pat moale. Şi 
avea motive temeinice să se odih 
nească. Venise în zori pe la 
cinci-şase, frînt de oboseală. Pi
cioarele nu-1 mai 
ascultau, corpul 
îi scîrţia pe la 
toate încheieturile, 
iar capul i se pă
rea cît o baniţă, 
în rest, toate bu
ne. Cu fiecare 
pas făcut, rostea încă o dată: 
„Vreau un pat, un pat moale şi 
cald. Dau o moară pentr-un 
pat..“ Am uitat să spun ci Ni- 
cuşor este morar de meserie. Alt
ceva nu-şi dorea eroul nostru 
decît un pat. Cu chiu, cu vai 
sau cu amîndouă împreună, reu
şeşte să ajungă acasă. Cînd a 
ajuns în vecini şi-a adus aminte 
de versurile învăţate la şcoală: 
„Mai lungă-mi pare calea. .."  
Mai departe nu-şi mai aducea 
aminte şi nici de cine a fost 
scrisă poezia. De fapt, ce rost 
aveau versurile fără pat? Un pat 
şi nimic mai mult. Oboseala îl 
istovise. La cei 20 de ani ai lui, 
nu este atît de uşor să stai o 
noapte nedormit şi să munceşti, 
să ridici. De cu seară s-a apucat 
să ridice la „Piteşti“, un oraş 
mare şi frumos şi cu . .. o ţuică 
renumită. Nu-şi mai aduce aminte 
cîte păhărele a ridicat, dar crede 
că au fost. .. cîteva. Spre mie
zul nopţii s-a profilat pe „Odo- 
beşti.” Vestitele dealuri de Odo- 
beşti cu vii nesfîrşite. .. Aici 
greutăţile au fost mai mari. S-a 
trecut de la păhărele la pahare. 
Spre ziuă şi-a amintit că e fe
cior din apropierea Tîrnavelor şi 
că oricum, „Feteasca" de Tîr
nave nu este un vin oarecare. 
Aşa că a fost schimbat şi vinul, 
dar şi paharele cu stacane. Ce 
mai?! Viaţă nouă pînă-n zori.

loate acestea rămăseseră pieTdute 
undeva, departe.

Nu-şi mai amintea de ele, cum 
de fapt uitase ca prin minune şi 
întîmplările la care a luat parte 
sau le-a înfăptuit pînă acasă.
Dezbrăcat pe jumătate, se cufun
dase într-un somn adînc. Ce bun 

este patul du
pă o asemenea
noapte şi ce plă 
cut este în el.
Nu-şi mai amin 
teşte cît a dormi: 
pînă cînd a în 
ceput să viseze.

. . .  Se făcea că pluteşte în
văzduh şi stă pe ceva, dar nu 
pe un covoi ca în poveştile őrien 
tale, ci pe o sticlă Se uită mai 
bine şi o recunoaşte. Este o sti
clă mare şi groasă, care-1 apără 
de pietrele cosmice, de radiaţii!® 
solare, de Ursa Mare, ca de cea 
Mică nu-i era teamă. Sticla a- 
ceasta mare şi groasă, cu ramă, 
nu este alta decit vitrina restau 
rantului „Victoria”. Cînd o re 
Cunoaşte, şi aminteşte cu groază 
că sticla făcătoare de minuni nu 
este decît vitrina pe care o spăr 
sese în dimineaţa acelei zile cu 
piciorul Şi-a amintit şi de nişte 
prieteni care l-au văzut cînd a 
spart-o, dar au tăcut şi s-au ur 
cat în autobuz. Sínt din Vărd, 
au plecat de la C.A.P. şi umblă 
brambura prin Mediaş. A început 
sl se înspăimînte şi şi-a zis mai 
mult în şoaptă: „Sticla asta nu 
are gînduri bune cu mine". Dar, 
aşa ca în vis, alături se afla 
„îngerul păzitor“ Sta liniştit şi 
veghea ca somnul lui Nicuşor 
sa nu fie întrerupt

Visele însă sínt scurte şi acel 
minunat vis pînă la urmă a fost 
un vis ciudat. Pentru că alături, 
lingă pat, se afla cîinele de ur 
mărire al Miliţiei, descoperitorul 
celui care spărsese, numai cu o 
oră înainte, vitrina restaurau 
tului.

Aşa sínt visele, cîteodată 
ciudate.

ION ANDREI

á
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Azi începe ta Geneva

Conferinţa 
internaţională 
a muncii
GENEVA 4 — Corespondentul 

Agerpres, H. Liman, transmite: 
Marţi, în ajunul deschiderii ce
lei de-a 52-a sesiuni a Conferin
ţei internaţionale a muncii, şe
ful delegaţiei române, Petre 
Blajoviei, ministrul muncii, a 
avut convorbiri cu David A. 
Morse, directorul general al 
Biroului Internaţional al Mun
cii, şi cu C. W. Jenks, prim-ad- 
junct al directorului general al 
B.I.M,

In cursul întrevederilor au 
fost abordate probleme referi
toare la activitatea României în 
cadrul Organizaţiei internaţio
nale a muncii şi cooperarea în 
vederea bunei desfăşurări a u- 
nor acţiuni comune. S-au discu
tat, de asemenea, diferite as
pecte decurgînd din ordinea de 
zi a viitoarei conferinţe regio
nale europene a O.I.M.

Discuţiile s-au desfăşurat în- 
tr-un spirit de înţelegere şi- co
laborare. Au participat mem
brii delegaţiei române la sesiu
nea Conferinţei internaţionale a 
muncii şi funcţionari superiori 
ai Organizaţiei internaţionale a 
muncii.

Greva continuă in multe uzine 
Tratative şi acorduri intre sindicate, 
patronat şi ministere

PARIS 4 (Agerpres). — „Relua
rea generală a lucrului este încă 
doar o speranţă“. Astfel a caracte
rizat France Presse situaţia socia
lă din Franţa după tratativele de 
marţi între sindicate şi diferite 
ministere.

La uzinele „Renault“, conducă
torii sindicali au lansat un apel la 
continuarea grevei. Situaţia la uzi
nele Peugeot a devenit încordată, 
după ce tratativele nu s-au soldat 
cu nici un rezultat. La uzinele Mi
chelin din Clermont .Ferrarid, sin
dicatele au apreciat ca insuficiente 
propunerile direcţiei şi au cerut 
muncitorilor să continue greva. Pe 
de altă parte, negocierile deschise 
la Paris între reprezentanţii socie
tăţii „Sud Aviation" şi cei ai sindi
catelor au fost întrerupte, iar gre
viştii au hotărît ocuparea sediului 
societăţii de la Paris pînă cînd di
recţia societăţii va accepta relua
rea tratativelor pe o bază nouă. 
Marţi au început la serviciile ad
ministraţiei publice tratativele pri
vind revendicările corpului profe
soral din cadrul Ministerului Edu
caţiei Naţionale. La radioteleviziu- 
nea franceză (O.R.T.F.), conflictul 
cu statul a intrat, după cum rela
tează agenţia France Presse, într-o

fază acută. Intersindicala salariaţi
lor a precizat că principala sa re
vendicare este „o reformă funda
mentală a statutului O.R.T.F., care 
să asigure independenţa faţă de 
puterea politică, oricare ar fi ea şi 
faţă de toate grupurile care pot 
exercita presiuni“.

Un acord a intervenit între de
legaţii sindicatelor şi societatea na
ţională a căilor ferate (S.N.C.F.). 
Aceasta prevede majorări ale sa
lariilor în medie cu 13 la sută, in
clusiv sporul de 3,20 la sută obţiT 
nut la 1 ianuarie, unele avantaje 
în ce priveşte durata programului 
de muncă, majorarea sporului pen
tru orele de noapte. Dar, în toate 
sectoarele, avantajele obţinute de 
delegaţii sindicatelor urmează să.fie 
aprobate de grevişti, astfel incit la 
Paris se aşteaptă o prelungire a

tratativelor. In urma acordului in
tervenit între guvern şi sindicatele 
de la regia autonomă a transpor
turilor pariziene (metrouri şi auto
buze), s-ar putea ca acestea să-şi 
reia activitatea la 5 iunie, dacă 
greviştii vor accepta prevederile 
acordului. Se semnalează reluări 
ale lucrului la cinci întreprinderi 
din Lorena, la o rafinărie de pe 
coasta de vest a Franţei, la unele 
unităţi ale marínéi comerciale din 
portul Le Havre. Marţi, şi-au re
luat. de asemenea, activitatea cei 
2.000 de lucrători de la centrul a- 
tomic de la Marcoule.

Pe plan politic, cu cinci zile îna
inte de încheierea listei de candi
daturi pentru noua Adunare Na
ţională, grupările politice sínt în 
primul rînd preocupate cu desem
narea candidaţilor. Principalele 
trei formaţii, grupul coaliţiei gu
vernamentale, Partidul Comunist şi 
Federaţia Stîngii Democrate şi So
cialiste au făcut cunoscut că îşi 
vor prezenta candidaţi în majorita
tea circumscripţiilor electorale.

Un puternic atac 
lansat de patrioţi 
la Saigon

SAIGON 4 (Agerpres). — în  zo
rii zilei de marţi, patrioţii sud- 
vietnamezi au atacat din nou cu 
mortiere şi rachete poziţii ale tru 
pelor americano-saigoneze din 
centrul şi periferiile capitalei 
Vietnamului de sud. Relatînd a- 
cest atac, agenţia Asociated Press 
îl califică drept unul dintre „cele 
mai puternice declanşate asupra 
Saigonului de la începutul actua
lului război“. Potrivit unor date 
incomplete furnizate de Coman
damentul forţelor militare ameri

cane. mai multe obuze şi rachete 
ale patrioţilor au distrus o navă 
m ilitară de transport aflată în 
docurile de la Saigon şi centrala 
electrică din cartierul Cholon, iă- 
sînd fără energie electrică această 
parte a oraşului. Alte zeci de obu
ze şi rachete au lovit puncte si
tuate în partea de sud a oraşului 
şi în apropierea podului „Y“, ra 
ion unde au avut loc, de curînd, 
iupte grele între patrioţi şi tru 
pele americane şl saigoneze.

Pentru un front unit ai tuturor 
forţelor de stînga din Italia

ROMA 4 — Corespondentul A- 
gerpres, N. Puicea, transmite : 
Luigi Longo, secretarul general al 
Partidului Comunist Italian, Tulio 
Vecchietti, secretarul general al

TAPISERIE MURALĂ 
OFERITĂ IN DAR O.N.U. DE 
CĂTRE GUVERNUL ROMÁN

NEW YORK 4 -  Trimisul
special Agerpres, Nicolae Ionejscu, 
transmite : La Palatul Naţiunilor 
Unite din New Yörk a avut loc, 
marţi dimineaţă, o festivitate pri
lejuită de oferirea in dar Organi
zaţiei Naţiunilor Unite, de către 
guvernul român, a unei tapiserii 
murale „Cîntare omului" — care 
va împodobi una din sălile monu
mentalei clădiri a cartierului ge
neral al O.N.U.

Inspirată din poemul cu acelaşi 
nume al lui Tudor Arghezi, a- 
ceastă operă de artă a . artistului 
român Ion Nicodim glorifică lupla 
omului şi victoria sa asupra iorţe- 
lpr naturii, slăveşte viaţa, creaţia 
şi progresul, cărora energia nu
cleară, folosită în scopuri paşnice, 
le deschide perspective nebănuite. 
Un prómeteu modern întinde spre 
lume flacăra simbolică a noii e- 
nergii — atomul, avertizînd în a-

După eşecul t r a t a 

tivelor de pace

Intensificarea
luptelor
în Nigeria

LAGOS 4 (Agerpres). — In urma 
întreruperii tratativelor din capitala 
Ugandei *- scrie agenţia France Pres
se — guvernul federal nigerian inten
sifică recrutările şi achiziţionează noi 
cantităţi ele armament. Se fac pregă
tiri pentiu ofensiva asupra oraşelor 
Aba şi Umuahia, care se află sub 
Controlul trupelor biafreze. în aceste 
centre . afluenţa refugiaţilor din . Re
giunea Rîurilor şi din oraşul Port 
Heircourt este în creştere.

în prezent, trupele federale îşi con
solidează poziţiile din jurul oraşului 
Port Harcourt şi duc lupte ofensive în 
regiunile septentrionale din Regiunea 
Rîurilor, încercuind forţele biafreze, 
cu scopul de a le lipsi de posibilită
ţile de aprovizionare.

| , A  
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Revista „Kambuja“, prin carica
tu ra  de faţă, se referă la marile 
probleme care frăm întă , corpul 

electoral american.

celaşi timp împotriva nefastelor 
consecinţe ale iolosiiii acestei e- 
nergii în slujba răului.

Această tapiserie, de peste 40 
de metri pătraţi, amplasată în 
,.Delegates Lounge’ (Salonul dele
gaţilor) — una din sălile centrale 
ale clădirii O.N.U., care cunoaşte o 
continuă animaţie, vine să se a- 
dauge altor valoroase opere de 
artă ce împodobeşte Palatul Naţiu
nilor Unite şi care poartă semnă
turile lui Picasso, Fernand Leger, 
Portinari şi ale altor artişti de 
renume mondial.

La iestivitalea care a avut loc 
cu acest prilej au luat parte pre
şedintele Adunării Generale, mi
nistrul afacerilor externe al Ro
mâniei, Corneiiu Mănescu, se
cretarul general al O.N.U., U Titani, 
ambasadorul Gheorghe Diacones- 
cu, reprezentantul permanent al 
ţării noastre la O.N.U, numeroşi 
delegaţi participanţi la lucrările 
sesiunii, ziarişti americani şi 
străini. ,

Cu acest prilej a luat cuvîntul 
preşedintele sesiunii Adunării Ge
nerale a O.N.U., Cornelia Mănes- 
cu.

A luai, de asemenea, cuvîntul 
secretarul general al O.N.U., U 
Thant, care, in numele Naţiunilor 
Unite, a exprimat guvernului ro
mán gratitúdine pentru semniiica- 
tivul dar oier it.

Aspect de la o ma
re demonstraţie a 
cetăţenilor capita
lei japoneze, care 
cer retrocedarea 
Okinawei şi Oga- 
savvarei, transfor
mate în baze mili
tare americane în 
urma tratatu lu i de 
pace. americano— 
japonez, încheiat 
cu 16 ani în urmă 
la San Francisco. 
Participanţii s-au 
declarat, totodată, 
solidari cu lupta 
poporului vietna
mez împotriva a- 
-tresiunii ameri

cane.

Partidului Socialist al Unităţii Pro
letare, şi senatorul Ferruccio Parri 
au făcut cunoscut luni, în cadrul 
unei conferinţe de presă, un do
cument-program comun care chea
mă toate forţele de stînga. laice şi 
catolice, să formeze un front unic 
în lupta pentru atingerea urmă
toarelor ţeluri : garantarea dreptu
rilor sindicale şi politice ale oa
menilor muncii, îmbunătăţirea con
diţiilor lor de viaţă, deplina folo
sire a forţelor de muncă, reduce
rea orarului de muncă şi asistenţă 
socială corespunzătoare, dreptul e- 
fectiv al muncitorilor de a parti
cipa la încheierea contractelor co
lective, stabilirea unui nou tip de 
relaţii între puterea de stat si ce
tăţeni, dezvoltarea ştiinţei şi cul
turii în Italia prin înfăptuirea re
formei învăţămîntului, promovarea 
de către Italia a unei politici de 
pace şi destindere internaţională 
ale cărei condiţii sínt autonomia 
Italiei de a decide deci ieşirea ei 
din pactul atlantic ; recunoaşterea 
R.D. Vietnam, a. R.P. Chineze, a 
R.P.D. Coreene şi R.D. Germane. 
Autorii documentului au subliniat 
că el reprezintă o platformă poli
tică pe baza căreia „este posibilă şi 
necesară crearea unul front unit 
al tuturor forţelor de stînga“ din 
Italia.

ACŢIUNILE REVENDICATI
VE STUDENŢEŞTI AU CU
PRINS ŞI UNIVERSITATEA 

OXFORD

Valul acţiunilor revendicative 
studenţeşti din Europa occiden
tală a cuprins luni şi Universi
tatea din Oxford, cînd 300 de 
studenţi britanici au luat cu a- 
salt sediul poliţiei universitare 
(P.R.O.C.T.O.R.S.). Demonstran
ţii protestau împotriva unei mă
suri interzieînd difuzarea de 
manifeste politice. Demonstraţia 
a fost organizată de un grup de 
studenţi care se intitulează „Co
mitetul celor 90“. Agenţiile de 
presă apreciază că aceasta este 
o demonstraţie fără precedent 
în istoria universităţii din Ox
ford, cea mai veche din Marea 
Britanie.

Studenţii aparţinînd „Comite
tului celor 90" au declarat că 
vor iniţia noi acţiuni pentru a 
obţine o mai largă democratiza
re a structurii universităţii.

INCIDENT ÎNTRE FORŢELE 
ISRAELIENE ŞI CELE 

IORDANIENE

între forţele israeliene şi ior- 
daniene situate la sud de lacul 
Tiberiada, de o parte şi de alt* 
a fluviului Iordan, a avut loe 
marţi un duel de artilerie, tn 
cursul incidentului, care a de
păşit ca intensitate schimburile 
de focuri din ultima perioadă, a 
arătat purtătorul de cuvînt al 
armatei israeliene, a intervenit 
în luptă şi aviaţia Israelului.

Postul de radio Amman a di
fuzat un comunicat oficia) în

„ M a r ş u l  s ă r a c i l o r "  

î n f r - o  n o u ă  f a z ă
WASHINGTON 4 (A- 

gerpres). — ,,Marşul să
racilor“ din S.U.A. a 
intrat în aceatsiă săptă-
mînă îritr-o nouă iază
mai activă. Participanţii 
la acest marş, în număr 
de peste 3 000 au ales 
la sfîrşitul săptămînii 
trecute un nou lider, pe 
Bayard Rustin, cunoscut 
ca unul dintre cei mai 
buni organizatori care
în 1963 a condus un 
marş asemănător spre
Washington reunind a- 
proximativ 20 000 de 
persoane. Noul lider a 
lansat un apel către 
toate păturile sărace din 
S.U.A. de a participa la

o puternică demonstra
ţie prevăzută pentru 
ziua de 19 iunie pe 
principalele străzi ale 
capitalei americane. El 
a cerut, totodată, parti
cipanţilor la marş care 
locuiesc în „oraşul re
naşterii“ format din cor
turi instalate în parcul 
Lyncoln de pe malurile 
Potomac-ului să parti
cipe cu şi mai mare vi
goare la manifestaţiile 
Ce vor fi organizate în 
faţa clădirii Congresului 
şi a clădirii Ministerului 
Agriculturii.

Liderii participanţilor 
la marş s-au pronunţat 
pentru adoptarea de că

tre Congres a unei legi 
care să garanteze drep
turile economice ale ce
tăţenilor lipsiţi de mij
loace materiale şi cer 
preşedintelui Johnson 
să ia hotărîrea pe scară 
naţională ca organele 
federale să distribuie a- 
Jimente şi îmbrăcăminte 
tuturor celor nevoiaşi. 
Ei cer, de asemeneu, 
Congresului să ,,reacti- 
vizeze" prevederile legii 
din 1946 cu privire la 
folosirea deplină a for
ţei de muncă în scopul 
de a crea cel puţin un 
milion de noi slujbe în 
administraţie.

Mişcarea grevistă din Uruguay 
a luat amploare

MONTEVIDEO 4 (Agerpres). — 
Mişcarea grevistă din Uruguay a luat 
în ultimele zile amploare. Greve de 
cite două şi trei ore au declarat luni 
lucrătorii din oficiile bancare de 
stat în semn de solidaritate cu gre
viştii de la băncile particulare, care 
cer sporirea salariilor. Ei au anunţat 
că dacă guvernul nu va satisface re
vendicările lor, în cursul acestei săp- 
tămîni va fi declarată o grevă gene
rală de 48 de ore. Se află, de ase
menea, în grevă numeroşi lucrători 
de la serviciile municipale din în
treaga ţară care cer, la rîndul lor, 
sporirea salariilor în raport cu creş
terea costului vieţii.

Pe de altă parte, conflictul dintre 
autorităţi şi studenţii de la Univer
sitatea din Montevideo, cărora li s-au

alăturat profesorii şi personalul ad
ministrativ ai acestei universităţi' nu 
a fost soluţionat. De 16 zile cursuri
le universităţii sínt paralizate ca ur_ 
mare- a grevej care a fost declarată 
în scopul determinării guvernului de 
a aloca aproximativ 200 milioane 
de pesos, fond necesar pentru buna 
desfăşurare a cursurilor.

care se arată că în cursul lupte
lor desfăşurate marţi între for
ţele israeliene şi cele iordanie- 
ne, partea iordaniană a avut 35 
de morţi şi 62 răniţi. Oraşul Ir- 
bid, situat la 99 km. de Amman, 
a avut de suferit în urma aces
tor incidente.

Totodată, comunicatul preci
zează că forţele israeliene au 
pierdut 4 avioane, trei baterii, 
patru blindate, şase vehicule 
militare. Potrivit aceluiaşi co
municat, aproximativ 45 soldaţi 
israelieni au fost răniţi sau 
ucişi.

BAZELE MILITARE ALE 
S.U.A. — O PRIMEJDIE 

PENTRU JAPONIA

Prăbuşirea unui avion ameri
can cu reacţie de tipul „F-4 
Phantom“ deasupra clădirii cen
trului electronic de calcul din 
oraşul japonez Fukuoka a de
clanşat o vie reacţie de protest 
în rîndul populaţiei îngrijorate 
de permanenta primejdie pe 
care o constituie prezenţa pe 
teritoriul ţării a bazelor mili
tare americane. Accidentul, care 
s-a produs Ia numai 19 metri de 
camera de iradiaţii a universi
tăţii din localitate, a stîrnit in
dignarea studenţilor japonezi.

d in  p r e s a  s t r ă in ă

„FOAMETE ÍN S.U.A.“
CHRISTIAN SCIENCE MONITOR 

Boston

In urmă cu doi ani, pe la mijlocul iernii, 35 
de negri săraci au luat cu asalt o bază aeriană 
militară abandonată din Greenville. Mississippi.

„Sintern aci, au spus ei, deoarece ne este 
foame şi frig şi nu avem nici de lucru, nici 
pămînt". Oamenii au fost însă izgoniţi de tru
pele federale. S-a produs o zarvă în presă, au 
apărut comentarii şi editoriale, dar toată agi
taţia nu a durat prea mult. Şi din acest motiv 
nu s-au luat nici măsuri cu adevărat substan
ţiale pentru a se ameliora soarta săracilor din 
acest stat.

Cn an mai tîrzin, Comisia americană pentru 
drepturile civile a revenit în Mississippi pentru 
a vedea cum mai stau lucrurile. Ea a constatat 
că măsurile pentru distribuţia de alimente pe 
bază de cartele nu constituia, de fapt, un aju
tor pentru cei săraci, căci aceştia nu aveau bani 
ca să cumpere cartelele. In aprilie 1967, un sub
comitet senatorial a întreprins o serie de in
vestigaţii in acelaşi stat. Senatorii au fost în
spăimântaţi de cele constatate. „Există dovezi 
precise de subnutriţie acută şi foamete în rîn- 
durile familiilor din delta fluviului Mississippi, 
au relatat ei. Numeroase familii subzistă fără a 
avea un venit asigurat şi nu-şi permit să chel
tuiască minimul pentru achiziţionarea cartelelor 
de alimente“. Ministrul agriculturii, Freeman, a 
trimis şi el o echipă de investigatori in aceeaşi 
regiune, dar care s-a înapoiat cu aceleaşi re
zultate.

Anul trecut, la sfîrşitul lunii mai, o delegaţie 
de medici a fost trimisă în Mississippi de orga
nizaţia „Cruciada cetăţenilor împotriva sără
ciei". Raportul lor a devenit un document con
vingător, arătînd că foametea rămîne o pro
blemă urgentă în Mississippi. „Am văzut fa

milii cu copii care sínt fericiţi dacă pot mînca 
o dată pe zi“, au relatat ei, „şi acea singură 
masă este cu totul necorespunzătoare in ce pri
veşte conţinutul de vitamine şi proteine. Am 
văzut copii care nu capătă lapte, fructe, legume 
proaspete sau carne. Ei trăiesc din surogate, 
pîine şi diferite alimente conservate. Am văzut 
copii hrăniţi de vecini cu resturi de alimente, 
căci proprii lor părinţi nu aveau ce să le dea“.

In august 1967, „.Grupul pentru dezvoltarea 
copiilor“ din Mississippi a publicat un raport în 
care se arăta că în districtul Washington, 80 la 
sută din copiii săraci erau anemici.

„Foamete în S.C.A.", un document de 100 de 
pagini, dat publicităţii de un grup de cetăţeni, 
a dat la iveală faptul că foametea în S.U.A. nu 
se mărgineşte numai la statul Mississippi. Do
cumentul citează un număr de 256 de districte 
în care foametea este endemică în rîndurile ce
lor săraci. Sínt citate asemenea exemple din 
New York, New Orleans, San Antonio.

Dr. Leslie Dunbar, membru al Comitetului ce
tăţenesc, care a publicat acest raport, a arătat 
că există o corelaţie între veniturile reduse, 
mortalitatea infantilă ridicată şi imposibilitatea 
de a beneficia de programele de ajutorare a 
săracilor. Cînd aceste condiţiuni se agravează, 
foametea devine în mod inevitabil o problemă 
critică, imediată.

CINE CONTROLEAZĂ 
ECONOMIA SUEDIEI?

FRANKFURTER ALLGEMEINE 
ZEITUNG

Un număr de 15 familii şi două bănci au o 
influenţă hotărîtoare asupra economiei suedeze. 
După cercetări, care au durat şapte ani, aceasta 
este concluzia la care a ajuns o comisie de ex

perţi. Constatarea este menită să înteţească dis
cuţiile politice într-un moment cînd partidul 
guvernamental social democrat, asistat de sin
dicate, se pregăteşte să obţină un control mai 
puternic asupra economiei particulare.

Primul ministru Erlander a declarat că tre
buie să se opună rezistenţă „concentrării puterii 
în miinile marelui capital“. In acest scop, gu
vernul intenţionează să intervină mai eficient la 
luarea hotărîrilor privind firmele de investiţii 
şi finanţare, precum şi fundaţiile importante 
din punct de vedere economic.

Raportul comisiei constată că în ultimii ani 
concentrarea economiei suedeze s-a accentuat. 
In 1963 existau 13.000 întreprinderi industriale, 
dintre care numai 100 produceau jumătate din 
volumul total al producţiei. Această tendinţă 
s-a intensificat. 40 la sută din volumul produc
ţiei se găseşte astăzi în mîinile a numai 40 de 
concerne. Gradul de concentrare este mai mare 
decit în S.U.A. sau R.F.G.

Raportul comisiei pune accentul asupra unui 
număr de 17 „grupuri de putere", care îşi exer
cită influenţa asupra a 200 de întreprinderi cu 
450.000 salariaţi, reprezentînd două treimi din 
marile întreprinderi.

Aceste 17 grupuri — 15 familii şi două bănci 
— dispun împreună de peste 1,6 miliarde co
roane capital. Un număr de 20 de economişti 
deţin circa 500 de posturi de conducere în  a- 
proape toate ramurile hotărîtoare ale economici. 
In frunte se găseşte familia Wallenberg care 
şi-a creat un „imperiu", ale cărui legături sini 
extrem de largi, dispunînd de un capital de 
peste 500 milioane coroane. Familia Wallenberg 
este cointeresată în 68 de întreprinderi din 
Suedia cu 180.000 salariaţi şi 100.000 de salariaţi 
în filialele din străinătate. Aceasta corespunde 
unui procent de 20 la sută din numărul total 
al salariaţilor industriei particulare din Suedia.

După familia 'Wallenberg urmează familia de 
armatori Brostrom, cu o avere de 165 milioane 
coroane, familia Bonnier cu 130 milioane co
roane, care domină editurile, grupul Johnson 
cu 105 milioane coroane, care domină industria 
siderurgică şi a construcţiilor de maşini.

D E  P E  G L O B
Universitate 

unică în lume
Luind cuvîntul la o conferinţă 

a profesorilor, care a avut Ioc în 
localitatea Plymouth, primul mi
nistru al Angliei, Harold Wilson, 
a declarat că Anglia va avea o 
universitate unică in lume, ale 
cărei cursuri vor ii predate cu a- 
Jutorul radioului şi televiziunii.

El a arătat că reglementarea 
funcţionării acestei ,, universităţi 
deschise’ va ii anunţată în curînd.

Înscrierile pentru această uni
versitate, care va începe să func
ţioneze în 1970, se vor face încă 
din 1969

Muzeu pentru naVe 
ale vikingilor

Pe malul fiordului Roskilde a 
fost construit un muzeu care va 
adăposti 5 nave ale vikingilor, ale 
căror epave au fost găsite şi scoa
se la suprafaţă cu cîţiva ani în 
urmă aici. Navele amintite, care 
datează din urmă cu 1 000 de ani, 
au fost scufundate în canal pen
tru a bloca accesul spre prospera 
colectivitate din Roskilde devenită 
mai tîrziu capitala medievală a 
Danemarcei. Lucrările de reconsti
tuire şi tratare a navelor sínt în 
curs. Prima dintre ele, a cărei re

constituire se va încheia anul a- 
ces ta, se compune din 5 000 de 
piese de lemn. Lungă de 12 metri, 
ea este de acelaşi tip cu navele 
care au fost folosite de vikingi 
în expediţiile lor spre America.

Un muzeu similar există deja de 
mai mulţi ani la Bygdy, în apro
piere de Oslo.

Transplantările  
de inimă

Starea lui Enrique Serrano, 
căruia i s-a transplantat vinerea 
trecută o inimă nouă Ia Buenos 
Aires, s-a înrăutăţit, anunţă un 
buletin medical publicat luni noap
tea.

Asupra pacientului a tost e- 
iecluală o traheolomie, pentru a-1 
ajula la respiraţie. Cu toate aces
tea, marţi dimineaţă el a încetat 
din viaţă.

Pe de altă parte, la Sao Paulo, 
s-a anunţat că starea sănătăţii lui 
Jose Ferreira da Cunha căruia i-a 
lost transplantată o inimă la 26 
mai. continuă sa fie salislăcătoare. 
Pacientul s-a putut bărbieri sin 
gur, se poate ridica şi deplasa în 
cameră iară ajutor.

Medicii au declarat că ,,perioada 
critică în ce priveşte respingerea 
organului grelal este practic de
păşită şi există puţine şanse ca 
acest lenomen să se producă".
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